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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 
 

Maardu, Vaba Aja Keskus       16. november 2022 
 
Koosoleku algus 10:00, lõpp 14:00 
 
Osalesid volikogu liikmed ja asendusliikmed vastavalt registreerimislehele  
Juures viibisid külalised vastavalt registreerimislehele 

 
1. Esimees avas koosoleku ja tutvustas päevakorda. Maardu linnapea tervitas kohalviibijaid. 

 
2. Munitsipaallasteaia kohtade tagamisel tekkinud probleemidest ja lastehoiuteenuseks 

lapsevanema nõusoleku teemadest rääkisid HTM alushariduse valdkonna juht Maila 
Rajamets, valdkonna õigusnõunik Kristel Möller ning õiguskantsleri büroo esindaja Aigi 
Kivioja. Toimus aktiivne diskussioon, kus osutati omavalitsustes esile kerkinud 
probleemidele. Märgiti, et teemat tuleb käsitleda ka poliitilisel tasandil, küsimused on 
komplekssed ning alushariduse seaduse eelnõu ettevalmistamisel tuleb küsimusi igakülgselt 
käsitleda. 

 

3. KIK-i elurikkuse ja kliima valdkonnajuht Kai Eisenberg tutvustas KIK-i meetmeid kohalikele 
omavalitsustele 2023 ja edaspidi. Toimus küsimustele vastamine.  

 

4. KOV toetusfondi kujunemisest 2023. aastal kõneles Sulev Liivik, Rahandusministeeriumi 
kohalike omavalitsuste finantsjuhtimise osakonna juhataja. Pikemalt peatuti sõjapõgenike 
tarbeks tehtavate kulutuste teemal. 2022. aasta lisaeelarvega nähti sihtotstarbelises reservis 
ette vahendid KOVdele Ukraina sõjapõgenike vältimatu abi kulude hüvitamiseks ja 
majutamiskulude katmiseks. Reservi otstarbekaks kasutamiseks peeti vajalikuks koostada 
kiri, mille kohaselt saaks Ukraina sõjapõgenike korterite remondiks tehtud kulusid ka 
tagantjärele kompenseerida. Samuti peeti vajalikuks taotleda lasteaiaõpetajate palgatõusu 
toetuse eelduseks oleva haridusnõude väljavõtmiseks, mis võimaldaks saavutada laiema 
palgatõusu.   

 

5. Tiina Beldsinsky (HOL arengunõunik), Andrus Umboja (HOL esimees ja arengukomisjoni 
esimees) ning Mihkel Laan (Cumulus Consulting konsultant) rääkisid Harju maakonna 
arengustrateegias 2040+ kavandatavatest muudatustest ja uuendustest, samuti volikogude 
poolt arengustrateegia heakskiitmise protseduurist.   

Otsustati 
Kiita heaks Harju maakonna arengustrateegia 2040+ ja esitada see kinnitamiseks Harjumaa 
kohalike omavalitsusüksuste volikogudele.  
 

6. Eesti rahvamajade uuringust kõneles ja pöördumist riigikogu ja ministrite poole tutvustasid 
Eesti Rahvamajade Ühingu esinaine Ülle Väimäe ja kultuurisotsioloog Egge Kulbok-Lattik. 
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7. Sotsiaalteadlane ja dokumentalist Peeter Vihma tegi ettekande kriisideks ja eriti 
kliimakriisiks valmistumisest kohalikes omavalitsustes ja tutvustas pilootprojektide 
õppetunde. 

 

8. HOL esimees andis teavet HOL juhatuse 12.10.2022 ja 09.11.2022 koosolekutel arutatust ja 
otsustatust.  

 
 
 

 / digitaalselt allkirjastatud /     / digitaalselt allkirjastatud /  
 
Andrus Umboja      Kristjan Kenapea  
Koosoleku juhataja      Protokollija  


